
Referat fra FU møde i Dansk Køreforbund  

d. 31. august 2024 kl. 10:00 

Dato: 

 

Sted:  

 

31. august 2024 

 

Skovbyvej 13, Herning 

Deltagere: Erling Larsen (EL), Elin Juulsgaard (EJ), Anne Grethe 

Nørgaard (ref) (AN), Jørgen Konge (JK), Mette Nørgaard 

(MN) 

Afbud fra Kasper Petersen (KP), Nikolaj Hansen, Jette 

Malthe-Bruun, Birthe Fogh, Henning Fogh 

Pkt. 1 Godkendelse af ref. fra sidste 

møde 

Godkendt 

Pkt. 2:  

Status på hjemmeside og status på 

klubmodul v. Jørgen Konge 

Der diskuteres opbygning og udseende af DKF’s 

klubmodul. EL oplyser, at ikke alle foreninger er helt i 

gang med Klubmodullet på trods af de har oprettet profil. 

Alle opfordres stadig til at kontakte EJ, KP eller JK hvis 

man har brug for hjælp. 

EL foreslår, at der på hjemmesiden, kan tilgås de enkelte 

foreningers hjemmesider via et link. JK går i gang med 

dette. 

JK vil sikre, at der ligger opdaterede oplysninger op de 

forsikringer, som foreninger under DKF er omfattet af. 

Det besluttes, at alle annoncører fra Køresporten får 

samme reklame på hjemmesiden, hvilket tidligere har 

været praktiseret. 

AG undersøger hvordan der kan udarbejdes faktura uden 

moms til fremtidige annoncører på DKF’s hjemmeside. 

Der foreslås, at der kan købes annoncer til 2500 kr for et 

år og 1500 kr for et ½ år. 

 

Pkt. 3  

Ny Køresporten v. Mette Nørgaard 

Næste nummer af Køresporten bliver med mange sider. 

Der drøftes to forslag, som skal på næste formandsmøde 

den 20. oktober): 

1: Digitaliseret Køresporten: 

Her vil være brug for at Novograf står for opsætningen 

baseret på redaktørens indsamling af materiale. Pris pr 



side 175 kr, som det også koster idag. Der spares så på 

distribution og arbejdet hermed. Kræver en lukket gruppe 

for abonnenterne. 

2: Køresporten integreres på DKF klubmodullet/DKF’s 

hjemmeside: 

Der oprettes en særskilt informationsside på 

Klubmodullet. Gratis for alle medlemmer, der har oprettet 

en profil. Der vil 4 gange årligt være opdatering af 

siden/Køresporten, hvorfor der skal være en redaktør, der 

på samme måde som Køresporten varetager indsamling af 

materiale 4 gange om året. 

 

Pkt. 4  

DKFs etiske regler 

Opgaven med at udforme etiske regler for DKF er lagt ud 

til Køreudvalget. 

KU har oplyst, at der bliver arrangeret møder – et i 

Jylland og et på Sjælland. Møderne er fastsat til d. 5/10 på 

Sjælland og d. 6/10 i Jylland. 

Køreudvalget vil melde tilbage til FU, når der er afklaring 

på det. 

Pkt. 5 

Juniorstævnet i Sverige – Erling 

Larsen 

EL orienterer om en telefonisk henvendelse vedr. 

episoder til EM for unge kuske i Sverige. 

EL har tilkendegivet, at det kræver en skriftlig 

henvendelse, hvis FU skal tage aktion på det. 

Dette er ikke sket. 

Der vil fremadrettet fra FU’s side, blive lavet tiltag for at 

undgå lignende episoder fremover, da episoder som 

denne, tages meget alvorligt. 

AG oplyser, at emnet har været drøftet i KU og der vil 

blive strammet op på forventningsafklaringer de 

forskellige roller som holdledere, deltagere og 

hjælpere/forældre har ved sådanne mesterskaber.  

Pkt. 6  

DM og Forbundsmesterskab DKS 

EL orienterer om dialogen med arrangøren af DM; DKS, 

bl.a. omkring manglen på hjælpere. Problemet er 

hjælpere, der desværre melder fra med kort varsel. 

Ellers generelle positive tilbagemeldinger. 

Det vil nok være en fordel at placeringen datomæssigt vil 



være uge 32, eksempelvis pga. studiestart og arbejdsstart 

for potentielle deltagere og hjælpere. 

Pkt. 7 – Arbejdshestens dage Der var desværre ”lidt fugtigt” 

Positive tilkendegivelser fra Gl.Estrup. 

Arrangørerne var meget tilfredse med forløbet. 

Der skal findes et nyt sted til arrangementet igen om 2-3 

år. 

Der er ingen stalde på Gl.Estrup, så der blev lavet 

paddocks med stor succes.  

Arrangementet var generelt en stor succes. 

Der skal, på HB mødet, efterlyses hvem der kan 

arrangerer næste gang. 

Pkt. 8  

Indstilling af elitetræning – hvad nu? 

AN orienterer om forløbet efter dialog med KU’s 

formand. Det har været vanskeligt at finde deltagere og 

underviserne var lidt ustabile. KU har valgt at stoppe 

elitetræningen fra 2025. 

Generelt er vi enige, om at træningsforløbene har 

afspejlet sig positivt i niveauet til stævnerne. 

Der er aktuelt ønske fra kuskene, at de privat arrangerer 

træning fremover. 

JK opfordre til at der løbende er opmærksomhed på 

tendensen – om behovene ændres. 

Der skal også være en øget opmærksomhed på de unge 

kuske. 

Kørelejrene der afholdes (af Henrik Høper) er en stor 

succes, der også afspejler sig til stævnerne. 

Pkt. 9 

Forslag til ændringer i DKF-vedtægter 

v. Anne Grethe Nørgaard 

AG fremlægger de ændringer der løbende har været 

drøftet på flere FU møder og indspark fra FU 

medlemmerne og andre deltagere på FU. Nuværende 

vedtægter gennemgås med forslag til ændringer. 

Der skal udarbejdes et oplæg til formandsmødet, som 

drøfter det inden det stilles som forslag på HB-mødet i 

2024. Ændringer kan kun vedtages på HB møder. 

AG sammenskriver forslag til ændringer i vedtægterne, 

herunder søge sparring med konsulent fra DIF, som gerne 

gennemgår dem.  

Pkt. 10:  

Forberedelse og endelig fastsættelse af 

Dato for formandsmøde: 20. oktober kl. 10:30-15 

Der er kaffe fra kl. 10:00 



dato på formandsmødet 

Bl.a hvem er på valg? 

Mødet afholdes på adressen: Høje Dong 12, Stenstrup 

Udvalgene skal opfordres til at sende ind til FU, hvem der 

er på valg i det pågældende udvalg. 

Pkt. 11 

Jubilæumsbogen. Pris og distribution 

Redaktøren af bogen, Ole Jespersen har lovet den klar til 

til sidst på året 2024. 

Der trykkes formentlig 500 eksemplarer. 

Det foreslås at der sættes en pris for medlemmer af 

foreninger under DKF. 

En højere pris for ikke-medlemmer under DKF. 

Det foreslås at distributionen foregår fra de enkelte 

foreninger, så de skal have et cirka antal med til HB 

mødet. 

Prisen sættes til 100 kr plus fragt. 

Prisen for ikke medlemmer 150 kr plus fragt. 

MN henter hos trykkeriet og tager bøgerne med til HB 

mødet, hvor de distribueres til den enkelte foreninger. 

 

Pkt. 12 

Økonomi 2025 

Ansøgninger om tilskud i 2025 mhp. udarbejdelse af 

budget 2025: 

Det besluttes, at indtægterne for et planlagt/afholdt kursus 

forventes at dække udgifterne, så arrangementet går i nul. 

Ellers må arrangørerne selv opkræve det manglende 

beløb. 

 

Traditionel Kørsel 

Temadag – 2500 kr  

opfølgning på dommerkurser 3000 kr. 

Pløjeudvalg:  

Tilskud til DM på Riberkjærgård 20.000 kr 

Diverse 5000 kr 

EM i tømmerkørsel i Tyskland august 2025:  

Der skal 4 kuske afsted. 2000 kr til hver kusk: 8000 kr 

 

Nation Cup: 

5000 støtte til indkøb af diverse materiale og rossetter 



 

Køreudvalget: intet fremsendt 

 

Tømmerkørsel : intet fremsendt  

Juniorudvalget intet fremsendt 

I fht forbundstøj 

Det er FUs holdning, at der støttes op omkring firmaet, 

der er aftale med. 

DKFs logo må gerne udleveres til brug for mesterskaber 

og lign. Logo må ikke misbruges. Der har tilsyneladende 

været et enkelt konkret eksempel herpå i år, og det 

besluttes, at gentagelser vil ikke blive tolereret.  

Pkt. 13 Stillingsbeskrivelse vedr. 

sekretærposten 

AN har en stillingsbeskrivelse på sekretærjobbet. 

Vedlagt referatet 

Pkt. 14 Eventuelt Vedr. formandsmøde: Forslag til ordstyrer Jens Bodum 

Pkt. 15 Næste møde Torsdag den 26.09-2024 kl 19,30. JK indkalder via 

Messenger 

 

 

 

Forslag til dagsordenspunkter til Formandsmødet den 20. oktober  2024 på Fyn: 

1. Drøftelse af to forslag til videreførelse af Køresporten digitalt. Forslag vedlægges. 
2. Hvem kan være interesseret i at afholde Mesterskaber i kørsel (2026) og Tømmertræk 

(2026/2027) 
3. Udvalgene skal opfordres til at sende ind til FU, hvem der er på valg i det pågældende udvalg.  
4. Drøftelse af mulighed for annoncering på DKF’s hjemmeside, også når Køresporten ophører 

som blad. 
5. Forslag til vedtægtændringer drøftes på Formandsmøde, hvorefter det kan redigeres og 

fremlægges og besluttes på HB. 


